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TVAROSLOVÍ IV.
Zájmena (pronomina)

zastupují názvy osob, zvířat a věcí, naznačují, odkazují na ně

skloňují se – převažuje skloňování zájmenné, následuje adjektivní a smíšené

vyjadřují pád, číslo, některá rod

druhy zájmen:

· zájmena osobní – já, ty, my, vy + zvratné se = bezrodá, on, ona, ono, oni, ony, ona = rodová

skloňování:
já, mne/mně, mi/mně, mně/mně, mnou

ona, jí, jí, ji, o ní, jí

zájmeno se:

nemá 1. pár, nevyjadřuje číslo ani jmenný rod: 0, sebe, sobě/si, sebe/se, o sobě, sebou

· zájmena přivlastňovací – můj, tvůj, jeho, její, náš, váš, jejich, svůj

· zájmena ukazovací – ten, tento, tenhle, tamten, onen, takový, onaký, týž, tentýž, sám

· zájmena tázací – kdo, co , jaký, který, čí

· zájmena vztažná – kdo, co, jaký, který, čí, jenž

· zájmena neurčitá – někdo, něco, nějaký, některý, něčí, kdosi, cosi, jakýsi, kterýsi, čísi, kdokoli, cokoli, jakýkoli, kterýkoli, číkoli, všechen, veškerý, všeliký, každý, leda-, kde-, málo-, zřídka-, sotva-, všeli-
· zájmena záporná – nikdo, nic, nijaký ničí, žádný

Číslovky (numeralia)

rozlišujeme číslovky určité (pět) a neurčité (málo)

některé jsou sklonné (skloňování jmenné, adjektivní, zájmenné), jiné nesklonné (např. dvakrát)

některé jsou rodové (čtvrtý, á, é, substantivní milion, sto), jiné bezrodé (s šesti...)

mají platnost podstatných jmen, přídavných jmen a příslovcí

druhy číslovek:

· základní

· řadové

· druhové

· násobné

· podílné (po jednom, dva a dva)

zvláštní skloňování:

dvě, obě: dvou/obou, dvěma/oběma, dvě/obě, o dvou/obou, dvěma/oběma
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